
Protokół nr V/2024 

z  V sesji Rady Gminy Lutowiska z dnia 30 października 2024 r. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 900, a zakończyły się o godz. 1015.  

W sali narad Urzędu Gminy Lutowiska. 

Radni obecni:  Baran Tomasz, Berezka Maciej, Dygoń Arkadiusz, Fejdasz-Mucha Halina, 

Hyży Mieczysław, Mastyła Roman, Mizgała-Janc Monika, Osiecki Rafał, Piela Mirosław, 

Puszkarski Marek, Tuleja Beata, Tużnik Małgorzata, Świergocki Edwin.  

Radni nieobecni: Szarek Zbigniew, Gawle Jerzy. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad.  

4. Zatwierdzenie protokołu z IV sesji Rady Gminy. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Bieszczadzkiego na realizację zadania publicznego. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały Budżetowej Gminy 

Lutowiska na 2024 rok.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągania zobowiązań o wartości przekraczającej kwoty 

ustalone w uchwale budżetowej na 2024 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku od nieruchomości. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarza 

komunalnego w Lutowiskach. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Lutowiska – zmiana nr 1. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Ochrony 

Środowiska, Turystyki i Zabytków. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu. 

14. Informacja o pracy Wójta między sesjami. 

15. Wolne wnioski i zapytania. 

16. Zamknięcie obrad 

 

Ad. 1 

Pani Monika Mizgała-Janc Przewodnicząca Rady Gminy Lutowiska powitała wszystkich 

Radnych na sesji, Pana Wójta, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik, Sołtysów, Pracownika Straży 

Granicznej Pana Marka Płeszkę, Komendanta PSP w Ustrzykach Dolnych Pana Emila Szmyda, 

Kierownika GOPS-u Panią Agnieszkę Fischer, Dyrektora GOK-u Pana Marka Sokoła, Radcę 

prawnego Pana Krzysztofa Nieckarza, a także wszystkich słuchaczy.  

 

Ad.2  

Obecnych jest 13 radnych, obrady są prawomocne, Rada Gminy Lutowiska jest władna 

podejmować uchwały. 

Przewodnicząca poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. 



Ad. 3 

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad. 

 

Ad.4 

Przewodnicząca Rady Gminy Lutowiska poinformowała, że Radni otrzymali protokół z IV 

sesji Rady Gminy Lutowiska. Nie było uwag ze strony Radnych, protokół został przyjęty 

jednogłośnie.  

 

Ad.5 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Bieszczadzkiego na 

realizację zadania publicznego przedstawiła Pani Skarbnik.  

Przewodniczący komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu radny Tomasz Baran 

poinformował, że członkowie komisji na posiedzeniu komisji zaopiniowali projekt uchwały na 

11 osób- 6 było za, 2 przeciw oraz 3 osoby się wstrzymały.  

Głos zabrał Komendant PSP w Ustrzykach Dolnych Pan Emil Szmyd w celu przekazania, że 

pomoc finansowa jest spowodowana koniecznością zakupu nowego samochodu operacyjnego, 

który będzie służył wszystkim na terenie powiatu bieszczadzkiego w sytuacji kryzysowej takiej 

jak pożar, czy powódź.  

Uchwała nr V/43/2024 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad.6 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały Budżetowej Gminy Lutowiska 

na 2024 rok odczytała Pani Skarbnik. 

Przewodniczący komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu radny Tomasz Baran 

poinformował, że członkowie komisji na posiedzeniu komisji zaopiniowali projekt uchwały na 

11 osób- 10 było za, 1 przeciw. 

Uchwała nr V/44/2024 została przyjęta jednogłośnie. 

Ad.7 

Projekt uchwały w sprawie zaciągania zobowiązań o wartości przekraczającej kwoty ustalone 

w uchwale budżetowej na 2024 rok przedstawiła Pani Skarbnik.  

Przewodniczący komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu radny Tomasz Baran 

poinformował, że członkowie komisji na posiedzeniu komisji zaopiniowali projekt uchwały na 

11 osób- 10 było za, 1 przeciw. 

Uchwała nr V/45/2024 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

odczytała Pani Skarbnik. 

Przewodniczący komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu radny Tomasz Baran 

poinformował, że członkowie komisji jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

Uchwała nr V/46/2024 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku od nieruchomości 

odczytała Pani Skarbnik. 

Przewodniczący komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu radny Tomasz Baran 

poinformował, że członkowie komisji jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

Uchwała nr V/47/2024 została przyjęta jednogłośnie. 



Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarza komunalnego 

w Lutowiskach odczytała Przewodnicząca Rady Gminy, następnie uchwałę zreferowała Pani 

kierownik referatu planowania Julita Morąg.  

Przewodniczący komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu radny Tomasz Baran 

poinformował, że członkowie komisji jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

Uchwała nr V/48/2024 została przyjęta jednogłośnie. 

  

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Lutowiska – zmiana nr 1 odczytała Przewodnicząca 

Rady Gminy Monika Mizgała-Janc, następnie uchwałę zreferowała Pani kierownik referatu 

planowania Julita Morąg.  

Przewodniczący komisji Ochrony Środowiska, Turystyki i Zabytków radny Rafał Osiecki 

poinformował, że członkowie komisji jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Nastąpiła zmiana zapisu w ostatnim paragrafie. Paragraf 4 otrzymał brzmienie. „§ 4. Uchwala 

wchodzi w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Podkarpackiego” 

Uchwała nr V/49/2024 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Ochrony Środowiska, 

Turystyki i Zabytków odczytała Przewodnicząca Rady Gminy Monika Mizgała-Janc. Na 

wniosek Radnego Edwina Świergockiego został przygotowany projekt uchwały.  

Uchwała nr V/50/2024 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Budżetu odczytała Przewodnicząca Rady Gminy Monika Mizgała-Janc. Na wniosek Radnego 

Arkadiusza Dygonia został przygotowany projekt uchwały.   

Uchwała nr V/51/2024 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 15 

Informacja o pracy wójta  

Wójt Gminy Lutowiska wydał Zarządzenia w sprawie : 

• wprowadzenia zmian w planie finansowym budżetu gminy na 2024 rok (4 szt.); 

• ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do oddania w użyczenie w drodze 

bezprzetargowej; 

• ustalenia terminów przekazania akt do archiwum zakładowego; 

 

Ponadto Wójt Gminy Lutowiska prowadził nadzór na bieżącą działalnością Urzędu i odbył 

szereg spotkań.  

Wójt podziękował Radnym za współpracę, za zaproszenia na komisję i dobrą atmosferę.  

Radny Maciej Berezka poprosił by Wójt udzielił więcej informacji na temat przebudowy drogi 

w Ustrzykach Górnych. Wójt odpowiedział, że Dyrektor wnosi uwagi więc jest to cały czas na 



etapie uzgodnień. Przewodnicząca rady Monika Mizgała-Janc poinformowała, że na sesje 

został zaproszony przedstawiciel Zarządu Dróg Wojewódzkich z Ustrzyk Dolnych.  

Radny Mirosław Piela skierował pytanie do Wójta odnośnie zasiedzenia działki, jaka to działka 

i dlaczego do tego doszło. Wójt odpowiedział dotyczy to działki w Lutowiskach na której został 

postawiony garaż. Zawiadomienie zostało złożone do Nadzoru Budowlanego. Obecnie 

postępowanie zostało zawieszone z powodu złożenia przez osobę, która postawiła tam ten garaż 

wniosku o zajęcie działki przez zasiedzenie. Sprawa jest w trakcie rozpatrywania. Radny 

Mirosław Piela zapytał o jakie działki chodzi w zarządzeniu w sprawie ogłoszenia wykazu 

nieruchomości przeznaczonej do oddania w użyczenie w drodze bezprzetargowej, Wójt 

odpowiedział, że chodzi o ogródki działkowe przy Nadleśnictwie.  

Ad. 16 

Wolne wnioski i zapytania. 

Radny Mirosław Piela zaproponował: „żebyśmy zajęli jako Rada lub ewentualnie sporządzili 

jakiś wniosek dotyczący między innymi dróg przebywających w Zarządzie Wojewódzkim, że 

tak powiem, i również w Zarządzie Powiatowym, żebyśmy zajęli jakieś stanowisko. Głównie 

chodzi mnie o drogi wojewódzkie. Dlatego, że mieszkamy tu na tym terenie i widzimy, że coraz 

gorszy jest stan tych dróg wojewódzkich na terenie naszej gminy. Nie wspomnę o wysokich 

poboczach i innych, nie będę tu wymieniał defektów, bo każdy z was jest kierowcą. I ja uważam 

na przestrzeni wielu, wielu lat, że niewiele tutaj w tej materii zostało zrobione. Natomiast ja 

mam na pewno potwierdzone informacje przez Zarząd Wojewódzki Marszałka Województwa 

Podkarpackiego, któremu jak gdyby polegają te drogi, że nie mają sygnału- że wszystko jest 

OK. Od lokalnych władz nie mają zgłoszeń, nie mają również skarg, więc byli zdziwieni, że 

tak jest” 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że Rada zajmie się tym tematem.  

Radny Mirosław Piela zwrócił się jeszcze by przy planowaniu nowego budżetu wziąć pod 

uwagę miejsce zawracania autobusu szkolnego w miejscowości Nasiczne.  

Ad. 17 

Przewodnicząca Rady Gminy Lutowiska podziękowała za udział w sesji i zakończyła obrady   

V sesji Rady Gminy Lutowiska.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała: Natalia Kopacz   

 

 

 


